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Mamdouh Yousef Hussein.

Date of Birth:
29/10/1939.
	Degrees:
	B. Sc., Mining Engineering, June 1964.

	
	M. Sc., Mining Engineering, September  1968

	
	Ph. D.,Mining Engineering, May 1975.

	
	Assistant Professor, May 1975.

	
	Associate Professor September 1979.

	
	Professor, January 1985


Occupation: Professor, Mining & Metallurgical Eng. Dept. University of Assiut, Egypt.

Experience:
1.  Teaching and carrying out researches in:

                                          -    Rock Mechanics and Mine Support.

- Design of Mine Openings.

- Mine Ventilation and Safety.

- Mine Surveying.

- Mine Sampling and Economics.

- Geodetic Surveying.

- Topographic Surveying.

- Photogrammetry.

                        2. Supervising research students.

                                                                                        Dean of Faculty of Engineering,   

                                                                                              University of Assiut

TO   WHOME   IT   MY   CONCERN

This is to certify that Dr. Engineer Mamdouh Youssef Hussein is a Professor in Mining & Metallurgical Engineering Department, University of Assiut, Egypt.

He had his B. Sc. In Mining Engineering, June 1964, M. Sc. In Mining Engineering Sept. 1968, and Ph. D. in Mining Engineering in May 1975.

He also carries researches in different fields such as:

1. Stress distribution in some mine structures using photoelastic techniques.

2. Solution of some problems relating to ventilation and dust concentration in  

      mines.

3. Studies on brick making of some local materials.

4. Optimization of some problems relating to production in mines.
Prof. Hussein also supervises research students for M. Sc. and Ph. D. degrees. He gives lectures in the following subjects:

1. Rock Mechanics and Mine Support.

2. Design of Mine Openings.

3. Mine Ventilation and Safety.

4. Mine Surveying.

5. Geodetic Surveying.

6. Topographic Surveying.

7. Photogrammetry.

8. Mine Sampling and Economics.

He was teaching since 1964.

From what stated above we certify that Prof. Dr. Mamdouh Y. Hussein has 35 years of experience in teaching, research and supervising research students. He has good ability of constructing scientific laboratories especially Rock Mechaninics, Photoelasticity and Surveying laboratories. He is also willing to attend discussions and conferences. 

              Dean of Faculty of  Engineering 






                     University of Assiut
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Prof. Dr. Mamdouh Yousef Hussein

Personal Data:

Date of Birth
     : October 29th, 1939.

Place of Birth
     : Sherbeen, Dakahlia, Egypt.

Nationality
     : Egyptian.

Marital Status
     : Married.

Number of Children   : Three.

Major Area
         :  Mining Engineering.

Area of specialization:  Rock Mechanics.

        Present Occupation:  Professor, Mining and Metallurgical Engineering Department, 

                                        Faculty of Engineering, University of Assiut, Assiut, Egypt.

Education:


B.Sc. in “Mining Engineering”, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt, June 1964.


M. Sc. in “Mining Engineering”, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt, September 1968.


Thesis Title : “Compressive Strength of Mine Rocks”.


Ph.D. in “Mining Engineering”, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt, May 1975.


Thesis Title : “Stress Concentration Around Crossed Mine Openings”.

Academic Career and Experience:

1964- 1972
: Instructor,   Mining  and  Metallurgical   Engineering  Department Faculty of Engineering University of Assiut, Egypt.

1972-1975 : Assistant Lecturer, Mining and Metallurgical Engineering Department, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt.

1975-1979 : Lecturer (Assistant Professor), Mining and Metallurgical Engineering Department, Faculty of Engineering University of Assiut, Egypt.

1979 (Sept.) -1979 (Oct.): Associate Professor, Mining and Metallurgical Engineering Department, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt.

M.Y. Hussein

1979 (Oct.) -1983 (June): Associate Professor, Mining Engineering Department, Faculty of Engineering. King Abdul-Aziz University, Jeddah. Saudi Arabia.

1983(June)-1985(Jan.): Associate Professor, Mining and Metallurgical Engineering Department, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt.

1985(Jan.)- Present: Professor of Mining Engineering (Rock Mechanics), Mining Engineering Department, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt.

Courses Taught:

Undergraduate:

1- Rock Mechanics.

2- Tunnel Engineering.

      3-  Mine Ventilation.

      4-  Mining Engineering Projects (B. Sc. Students).

      5-  Mine Surveying.

      6-  Mine Surveying Projects (B. Sc. Students).

      7-   Geodetic Surveying and Photogrammetry.

      8-   Plane and Topographic Surveying.

Grauduate:

1- Advanced Rock Mechanics.

2- Physical and Mechanical Properties of Rocks.

3- Rock Mechanics and Earth Formations.

Professional Affiliation:
     1- Member of the Egyptian Engineering Syndicate (Mining and Petroleum   

         Engineering Division).

     2- Member of the Engineers Society (Mining and Petroleum Engineering  

         Division).

Thesis Supervision:

1- “Stress Distribution Around Inclined Mine Shafts”, M. Sc. Thesis for Hassan A. Abdul-Haque, Nov. 1978, University of Assiut, Egypt.

2- “Stress Concentration Around Crossed-Inclined Mine Openings”, M. Sc. Thesis for Sabry A. Abdo, Oct. 1980, University of Assiut, Egypt.

3- “Study of Some Factors Affecting The Drillability of Rocks”, M. Sc. Thesis for Said S. Imbady, Oct. 1980 University  of Assiut, Egypt.

4-  “Effect of End Conditions on the Distribution of Strains and Stresses in Short Cylinders Subjected to Axial Compression: An Application of Finite Element Method”, M. Sc. Thesis for Shokry L. Akhnoukh, Feb. 1983, University of Helwan, Egypt.

5- “Estimation of Iron Ore Masses of Bahariya Using Gravity Data”, M. Sc. Thesis for Mahamaud M. Mansour, Dec. 1988, University of Assiut, Egypt.

6- “Development and Optimization of Drilling Systems”. Ph. D. Thesis, Mohammad A. Sayed, (Nov. 1992), Clausthal University, Germany. (On the Scientific Channel System).

Conferences:

1- Member of the committee of the First Conference of Mine Technology and Metallurgy, Feb. 7-9, 1977, Faculty of Engineering, University of Assiut, Egypt.

2- Second Metallurgical Conference, Dec. 9-12, 1978, El-Tabbin, Cairo, Egypt.

3- First Scientific Conference of Egyptain Graduate Abroad, March, 10-13, 1979, London, England.

4- Seventh Science Meeting Organized by the Lebanese Association for the Advancement of Science with the Support of the national Council for Scientific Research, the American University of Beirut, Lebanon  Nov. 18-21, 1981.

5-  Seminar on Underground Construction and Mining, Meet Efficient Sweden, Nov. 27, 1982, Swedish Embassy, Jeddah, Saudi Arabia.

6- Al-Azhar Engineering Third International Conference,  December 18-21, 1993, (AEIC’93), Faculty of Engineering , Al-Azhar University, Nasr City, Cairo, Egypt.

7- The Fourth Mining, Pertroleum and Metallurgy Conference, February 5-7, 1994, Faculty of Engineering, Assiut University, Assiut, Egypt.

8- Member of the Board of the Technical Arabization Center, Faculty of Engineering, King Abdul-Aziz University, Jeddah, Saudi Arabia.

Researches: A list of Publications is attached.

LIST OF PUBLICATIONS

Prof. Dr.  Mamdouh  Yousef  Hussein

1- Comperssive strength of rocks, Bulletin of Science & Technology, Univ. of Assiut, Vol. 11, 1968.

2- Stress concentration around intersecting mine openings, Bulletin of the faculty of Engineering, Vol. 3 Part 2, July 1975.

3- Transformation of data from a model of crossed mine openings to the prototype, 2nd . Metallurgical Conference, 9-12 Dec., 1978, El-Tabbin, Cairo, A. R. E.

4- Stress concentration at the intersection of two mine openings, 2nd. Metallurgical Conference, 9-12 Dec., 1978, El-Tabbin, Cairo, A.R.E.

5- A study of dust concentration in Sibaeia and Mahamid phosphate mines, A. R. E, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 5, Part 2, July 1977.

6- A contribution to the exploitation of the Egyptain Kaolin Deposit in Kalabsha for Porcelain China Ware and Paper Filling Industries, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 6, Part 1, January 1978.

7- Determination of the least number or rock specimens required for strength determinations to obtain dependable results, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 6, Part 1, January 1978.

8- New aspects in the study of strength properties of alabaster deposit in Wadi El-Assiuty, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 6, Part 1, January, 1978.

9- A study of the relation between the strength properties of rocks and their grindability, the First Scientific Conference of Egyptian Graduate Abroad, 10-13 March 1979, London, England.

10- Study of raw deposits south of eastern Hawata, Dairut, Egypt, for Cement Manufacture, the First Scientific Conference of Egyptian Graduate Abroad, 10-13 March, 1979, London, England.

11- Stress distribution around inclined mine openings, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 7, Part 2, July 1979.

12- Stress distribution around two parallel drifts intersected by a cross-cut, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 7, Part 2, July 1979.

13- Two-Dimensional stress distribution around inclined intersected mine openings, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 10, Part 2, April, 1982.

14- A Study on the relation between some physical mechanical properties of rocks and their drillability, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 11, Part 2, April, 1983.

15- A study on the state of shear stresses around the intersection of inclined mine shafts and cross-cuts, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 12, Part 3, July 1984.

16- Elliptical equivalent values of stress concentrations around circular inclined mine shafts, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 12, Part 3, July, 1984.

17- A study on the relationship between the width of rock pillar and its compressive strength, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 12, Part 4, October, 1984.

18- Application of the theory of similitude in the design of mine pillars, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 12, part 4, October, 1984.

19- Stress distribution around vertical mine shafts, Seventh Science Meeting Organized by the Lebanese Association for the Advancement of Science with the Support of the National Council for Scientific Research, The American Univ. of Beirut, November 18-21, 1981.

20- Stress concentration around single and intersecting inclined mine openings: A comparative study, Journal of Engineering and Applied Sciences, College of Engineering, King Abdulaziz Univ., Jeddah, Saudi Arabia, Pergamon Press, Vol. 2, Number 3, 1982.

21- Relation between confining pressure and drillability of rocks, Journal of Engineering and Applied Sciences, College of Engineering, King Abdulaziz Univ., Jeddah, Saudi Arabia, Pergamon Press, Vol. 2, Number 4, 1982.

22- Distribution of stresses and strains as affected by the end conditions of short cylinders subjected to axial compression using the finite element method, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ., of Assiut, Vol. 13, Part 1, January, 1985.

23- Distribution of stresses and strains as affected by cylinder dimensions and Poisson’s ratio under axial compression using finite element analysis, Bulletin of the Faculty of Engineering, Univ. of Assiut, Vol. 13, Part 1, January, 1985.

24- A report about the physical and mechanical properties of Abu-Tartur Phosphate rocks, New Valley, Egypt.

25- Experimental investigations of rock cutting forces for application in the design of mine cutting machines, Al-Azhar Engineering Third International Conference, (AEIC’93), Faculty of Engineering, Al-Azhar University, Nasr City, Cairo, Egypt, Vol. 9, Mining Engineering, December 18-21, 1993.

26- A study on some effective drilling variables for the optimization of drilling characteristics, the Fourth Mining, Petroleum and Metallurgy Conference, Faculty of Engineering, Assiut University, Assiut, Egypt, Vol. 1, Part 1, Mining Engineering, February 5-7, 1994.

27- Effect of some rock properties and hole diameter on the depth of cut and specific energy in drilling operations, The Fourth Mining, Petroleum and Metallurgy Conference, Faculty of Engineering, Assiut University, Assiut, Egypt, Vol. 1, Part 1, Mining Engineering, Feberuary 5-7, 1994.

28- Evaluation of the engineering properties of some Egyptian limestones as controlling factors for highway construction and cement industry ,Inter Build 96 , Cairo , June 1996.
29- A study on the possibility of using some limestone as building and construction materials  , Faculty of Petroleum and Mining , Suez Canal University , Suez ,Egypt, Feb 1997 .
30-  The possibility of using some Egyptian limestone as building materials and road construction and in cement manufacturing ,Inter Build 97, Cairo , June 1997 .
31- Proper sandstone rock for reparation supporting pillars of Amen Hotep ш Temple in Luxor , Egypt  , Faculty of Engineering , Assiut University , Egypt , April 2004 .
32- Rock preparation method for extraction of some Egyptian building and ornamental stones , Faculty of Engineering , Cairo University , Feb 2005.
33- Optimization of the blast hole , burden , spacing , inclination , and delay time for the limestone quarries of Assiut Cement Company, Faculty of Engineering , Cairo University , Feb 2005.
34- Effect of primer size , primer location and bottom charge , on the results of bench blasting , Faculty of Engineering , Cairo University ,Cairo , Feb 2005.
35- Suitable stemming type and length improves safety and efficiency of bench blasts , Faculty of Engineering , Assiut University , May 2005.
36- Distribution of stresses around adjacent tunnels using reflected polariscope , Faculty of Engineering , Assiut University ,March 2007.
37- Correlation between point load index and compressive strength for Egyptian rocks, Faculty of Engineering , Assiut University , March 2007.
38- Distribution of stresses around tunnel opening using reflected polariscope , Faculty of Engineering , Assiut University , March 2007.
بيان بالتاريخ العلمي والتدرج الوظيفي والنشاط العلمي

الاســــم 
   : دكتور / ممدوح يوسف حسين.

الوظيفة الحالية  : أستاذ بكلية الهندسة ـ قسم هندسة التعدين والفلزات ـ جامعة أسيوط ـ أسيوط ـ جمهورية مصر العربية.

تاريخ الميـلاد  : 29/10/1939م.

أولاً : التاريخ العلمي

1ـ بكالوريوس هندسة التعدين ـ يونيو سنة 1964 من كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (جيد جداً).

2ـ ماجستير هندسة التعدين ـ سبتمبر سنة 1969 من كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.

3ـ دكتوراه هندسة التعدين ـ مايو سنة 1975 من كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.

ثانياً: التدرج الوظيفي

1ـ معيد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من أغسطس سنة 1964م.

2ـ مدرس مساعد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من 2 ديسمبر سنة 1972م.

3ـ مدرس بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من 8 يونيو سنة 1975م.

4ـ أستاذ مساعد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من 26 سبتمبر سنة 1979م.

5ـ أستاذ مشارك بقسم هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية ـ من أكتوبر 1979م إلى يونيو 1983م.

6ـ أستاذ مساعد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من يونيو سنة 1983م.

7ـ أستاذ بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط ـ من 13 يناير سنة 1985م حتى الآن.

ثالثاً: النشاط العلمي

أ) التدريس:

1ـ التهوية في المناجم : الرابعة هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1975م إلى 1979م).

2ـ التهوية في المناجم : قسم هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جده ـ المملكة العربية السعودية (من 1979م إلى 1983م).

3ـ مساحة المناجم ومشروعها : الرابعة هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1975 إلى 1979م).

4ـ ميكانيكا الصخور : الثانية هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1977م إلى الآن).

5ـ ميكانيكا الصخور والتدعيم : قسم هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك   عبد العزيز ـ جده ـ المملكة العربية السعودية (من 1979م إلى 1983م).

6ـ المساحة الجيوديسية : الثالثة هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1979م).

7ـ المساحة الجيوديسية : الثالثة مدني ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1977م إلى 1979م).

8ـ ميكانيكا الصخور : ثالثة علوم "جيولوجيا" ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1977م).

9ـ الأشراف على تدريس المساحة للفرقة الثانية مدني ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1977م).

10ـ ميكانيكا الصخور المتقدمة : دراسات عليا ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1977م).

11ـ الخواص الميكانيكية والطبيعية للصخور : دراسات عليا ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1977م).

12ـ ميكانيكا الصخور والتكوينات الأرضية : دراسات عليا ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1978م إلى 1979م).

13ـ المساحة المستوية لطلاب الفرقة الثانية قسمي العمارة والميكنة الزراعية بكلية الهندسة والتكنولوجيا ـ جامعة المنيا (من 1978م إلى 1979م).

14ـ المساحة المستوية لطلاب الفرقة الثانية بكلية الزراعة ـ جامعة أسيوط (من 1978م إلى 1979م).

15ـ الجيوديسيا ومساحة المناجم : الثالثة هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1986م إلى الآن).

16ـ الاشتراك في الأشراف على مشروع مساحة المناجم لطلاب البكالوريوس والفرقة الثالثة هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1975م إلى 1979م)، (من 1983م إلى الآن).

17ـ الاشتراك في الأشراف على مشروع هندسة المناجم لطلاب البكالوريوس بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط (من 1976م إلى 1979م)، (من 1983م إلى الآن).

ب ) الأشراف على الرسائل العلمية:

1ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / حسن على عبدالحق الصغير المعيد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


موضوع الرسالة : "دراسة توزيع الإجهادات حول الآبار المائلة في المناجم"

“Stress Distribution Around Inclined Mine Shafs”

(تم منح الدرجة في نوفمبر سنة 1978م).

2ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / سعيد سعد امبابي المعيد بقسم هندسة التعدين والفلزات بكلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


موضوع الرسالة : "دراسة العوامل المؤثرة في تثقيب الصخور"


“Study of Some Factors Affecting the Drillability of Rocks”

(تم منح الدرجة في أكتوبر 1980م).

3ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / صبري عبد المجيد عبده المهندس بمشروع التخطيط الاقليمي بأسوان.


موضوع الرسالة : "تركيز الإجهادات حول الفتحات المتقاطعة المائلة"


“Stress Concentration Around Crossed-Inclined Mine Openings”

(تم منح الدرجة في أكتوبر 1980م).

4ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / شكري لطيف اخنوخ المعيد بكلية الهندسة والتكنولوجيا ـ جامعة المنيا.


موضوع الرسالة : "دراسة تأثير حالة النهايات على توزيع الاجهادات والانفعالات في أعمدة الضغط القصيرة المعرضة لضغط محوري".


“Effect of End Conditions on the Distribution of Strains and Stresses in Short Cylinders Subjected to Axial Compression: An Application of Finite Element Method”.


(تم منح الدرجة في فبراير 1983م من كلية الهندسة والتكنولوجيا ـ جامعة حلوان).

5ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / محمود محمد منصور المعيد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


موضوع الرسالة : "حساب كمية خام الحديد في منطقة الواحات البحرية"


“Estimation of Iron ore Masses of Bahariya Using Gravity Data”.


(تم منح الدرجة في مارس 1989م).

6ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الدكتوراه الخاصة بالمهندس / محمد أحمد سيد المدرس المساعد بقسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


(الأشراف على نظام القنوات العلمية مع جامعة كلاوستال بألمانيا الغربية).


موضوع الرسالة :

 “Development and Optimization of Drilling Systems”

(تم منح الدرجة في أغسطس سنة 1992م).

7ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندسة / هويدا النوبي يوسف قسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


موضوع الرسالة : "هندسة المناجم"


(لم تمنح الدرجة بعد).

8ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / حاتم عدلي سلطان المهندس بشركة أسمنت أسيوط ـ قسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.


موضوع الرسالة : "هندسة المناجم"


(منحت الدرجة).

9ـ الاشتراك في الأشراف على رسالة الماجستير الخاصة بالمهندس / طارق توفيق محمد سيد (مهندس حر) قسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.

موضوع الرسالة : "هندسة المناجم"


(منحت الدرجة).
جـ) الاشتراك في المؤتمرات العلمية:

1ـ عضو لجنة الإعداد للمؤتمر الأول لتكنولوجيا المناجم والفلزات الذي عقد في الفترة   من 7ـ9 فبراير 1977م تحت إشراف قسم هندسة التعدين والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط.

2ـ الاشتراك ببحثين في المؤتمر العملي الثاني للصناعات المعدنية الذي عقد في الفترة من 9ـ12 ديسمبر 1978م بالتبين ـ القاهرة ـ تحت إشراف معهد التبين للدراسات المعدنية بالاشتراك مع الهيئة العامة للتصنيع.

3ـ الاشتراك ببحثين في مؤتمر الدارسين المصريين بالخارج الذي عقد بلندن في الفترة من 10ـ13 مارس 1979م.

4ـ الاشتراك ببحث في المؤتمر العلمي السابع الذي نظمته الجمعية اللبنانية لتقدم العلوم بمساندة المجلس الوطني للبحوث العلمية في الفترة من 18ـ21 نوفمبر 1981م بالجامعة الأمريكية ببيروت ـ لبنان.

5ـ الاشتراك في ندوة : "التعدين والانشاء تحت الأرض" التي نظمتها السفارة السويدية بجدة ـ المملكة العربية السعودية في 27 نوفمبر 1982م.


“A Seminar on Underground Construction and Mining”, Meet Efficient Sweeden, Jeddah, Nov. 27, 1982.
6ـ الاشتراك ببحث في المؤتمر العلمي الدولي الثالث لكلية الهندسة ـ جامعة الأزهر الذي عقد في الفترة من 18ـ21 ديسمبر 1993 (المجلد رقم 9 ـ هندسة التعدين).

7ـ الاشتراك ببحثين في المؤتمر العلمي الدولي الرابع لهندسة المناجم والبترول والفلزات ـ كلية الهندسة ـ جامعة أسيوط الذي عقد في الفترة من 5ـ7 فبراير سنة 1994م (المجلد الأول ـ الجزء الأول).

د) الاشتراك في المشروعات الهندسية المتعلقة بخدمة البيئة:

1ـ الاشتراك في مشروع تقييم بدائل طمي النيل بوادي المهشم بمحافظة المنيا ضمن برنامج أكاديمية البحث العلمي والتكنولوجيا.

2ـ الاشتراك في إجراء اختبارات الخواص الطبيعية والميكانيكية لصخور فوسفات أبو طرطور (الوادي الجديد) واعداد التقرير العلمي الخاص بهذا الموضوع وذلك في نطاق التعاون العلمي بين قسم هندسة التعدين والفلزات بأسيوط ومشروع فوسفات الوادي الجديد.

هـ ) التأليف:

1ـ الاشتراك في تأليف كتاب هندسة التعدين" ضمن خطة مركز التعريب التقني في تأليف وتعريب الكتب الهندسية ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية.

و) نشاطات علمية أخرى:

1ـ عضو مجلس إدارة مركز التعريب التقني بكلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية وممثلاً لقسم هندسة التعدين بالمركز في الفترة من 1401 هـ إلى 1403 هـ. وتتلخص المهام الرئيسية للمركز في وضع السياسات العامة لتعريب التعليم الهندسي ومتابعة تنفيذ هذه السياسات في أقسام الكلية المختلفة.

2ـ إنشاء وتجهيز معامل خاصة بالتهوية في المناجم وميكانيكا الصخور والمرونة الضوئية بقسم هندسة التعدين ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية.

3ـ عضو لجنة التخطيط والميزانية بكلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية وممثلاً لقسم هندسة التعدين باللجنة من 1400 هـ إلى 1403 هـ.

4ـ الأشراف الأكاديمي على مجموعة من طلاب كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية من 1400 هـ ـ  1403 هـ.

5ـ تقويم وتحكيم كتاب "مبادئ مهنة التعدين" المعرب من النسخة الإنجليزية وذلك ضمن برنامج تعريب العلوم الهندسية ـ مركز التعريب التقني ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية.

6ـ تقويم وتحكيم كتاب "مختصر العاملين في التفجير" المعرب من النسخة الإنجليزية “Blasters’ Handbook” وذلك ضمن برنامج تعريب العلوم الهندسية ـ مركز التعريب التقني ـ كلية الهندسة ـ جامعة الملك عبد العزيز ـ جدة ـ المملكة العربية السعودية.

الانتاج العلمي: مرفق نسخة من البحوث التي تم نشرها.

